
مسیر نفت روسیه به آسیا طولانی شد

روسیه برای اجتناب از مسیر دریای سرخ، یک ابرنفتکش پر از نفت را از مسیر آفریقا به آسیا فرستاد.
به گزارش ایســنا، دو کشتی از نوع سوئزمکس که می توانستند از طریق کانال سوئز و دریای سرخ 
به ســمت آسیا سفر کنند، اوایل ماه میلادی جاری، محموله های خود را به ابرنفتکش »گلد پرل« 
که در نزدیکی بندر پورت سعید مصر مستقر بود، منتقل کردند. این ابرنفتکش برای رفتن به سمت 
آسیا، مجبور شد آفریقا را دور بزند.هنوز علت این اقدام مشخص نیست زیرا سایر محموله های روسی 
با وجود عملیات دریایی نیروهای مســلح یمن، به عبور از دریای سرخ ادامه می دهند. با این حال، 
نفتکش های حامل نفت روسیه، در این مسیر، با حوادث امنیتی روبرو شده اند و احتمالا باعث شده 
اســت برخی از خدمه و اپراتورهای کشتی برای سفر از این منطقه، محتاط شوند.اگر مقصد نهایی 
این ابرنفتکش، چین باشــد، اقتصاد ابعاد، استفاده از یک نفتکش بزرگتر برای یک مسیر طولانی تر 
را توضیح می دهد.بر اســاس گزارش بلومبرگ، اکثر محموله های نفت روسیه که از بنادر این کشور 
در دریای بالتیک و دریای سیاه صادر می شوند، برای رفتن به هند و چین، همچنان از کانال سوئز 

و دریای سرخ عبور می کنند.

ضعف چین به ضرر نفت برنت می شود
گلدمن ســاکس پیــش بینی کــرد قیمت نفت 
برنــت در صــورت ضعیف مانــدن تقاضای چین 
برای نفت، به ۶۸ دلار در هر بشــکه تا پایان سال 
۲۰۲۵، کاهش پیدا خواهد کرد.به گزارش ایســنا، 
تحلیلگران گلدمن ســاکس در یادداشــتی اعلام 
کردند تقاضای ضعیف و ریســک های نزولی برای 
رشــد تولید ناخالص داخلی چین، نظر ما تقویت 
می کند که نفت برنت در ســال ۲۰۲۵، در خطر 
سقوط از محدوده قیمتی ۷۵ تا ۹۰ دلار قرار دارد.

داده های جدید نشــان داد نشان داد آهنگ رشد 
اقتصاد چین در ژوئیه، آهســته شد و قیمت خانه های جدید این کشــور، با سریع ترین روند در ۹ 
سال گذشــته کاهش یافت و تولید صنعتی کند شد و بیکاری افزایش یافت. پالایشگاه های چینی 
در واکنش به تقاضای ضعیف برای ســوخت، نرخ پالایش نفت را در ماه میلادی گذشته، به شدت 

کاهش دادند.
گلدمــن اعــلام کرد ما نتیجه گرفتیم تغییر ســوخت جاده ای از نفت به بــرق و گاز طبیعی مایع 
)ال ان جــی(، علت عمده کندی رشــد تقاضای چین را توضیح می دهد. این بانک ســرمایه گذاری 
آمریکایی، کندی چشمگیر رشد سال به سال تقاضای چین برای نفت، به دو میلیون بشکه در روز 
در نیمه اول سال ۲۰۲۴ و کاهش سال به سال در زمستان امسال را ارزیابی کرده است.اوپک هفته 
گذشته، برای نخستین بار، پیش بینی خود از رشد تقاضای جهانی برای نفت در سال جاری و آینده 
را با اشــاره به ضعف تقاضای چین، کاهش داد.بر اســاس گزارش رویترز، قیمت نفت در معاملات 
روز پنج شــنبه بازار آسیا، تحت تاثیر نگرانی سرمایه گذاران درباره دورنمای تقاضای جهانی، برای 
پنجمین روز کاهش یافت. بهای معاملات نفت برنت با ۱۰ سنت کاهش، به ۷۵ دلار و ۹۵ سنت در 
هر بشکه رسید. بهای معاملات وست تگزاس اینترمدیت آمریکا با ۲۳ سنت کاهش، ۷۱ دلار و ۹۵ 
سنت در هر بشکه بود. قرارداد ماه آتی وست تگزاس اینترمدیت برای اکتبر، از ۱۵ اوت، ۶.۹ درصد 

و نفت برنت، ۶.۴ درصد کاهش داشته است.

ایسنا/خوزستان مدیر جهاد کشاورزی آبادان با اشاره به وضعیت برداشت خرما در 
این شهرستان گفت: امسال از سطح حدود ۱۲ هزار هکتار نخیلات شهرستان بیش 
از ۷۰ هزار تن محصول خارک، رطب و خرما برداشــت می شود.حسن دشتی نژاد 
در گفت و گو با ایسنا اظهار کرد: امسال در شهرستان آبادان برداشت بیش از ۷۰ 
هــزار تن محصول خارک، رطب و خرما داریم که از این میزان، تقریبا ۱۶ هزار تن 
به صورت رطب و خارک برداشت می شود.وی با اشاره به میزان نخلستان های این 
شهرســتان تا به امروز بیان کرد: ما در شهرستان قبل از جنگ تحمیلی ۱۸ هزار و 
۵۰۰ هکتار نخیلات داشتیم اما در حال حاضر این میزان به ۱۲ هزار هکتار رسیده 
است.دشــتی نژاد در خصوص قیمت خرید توافقــی خرمای درجه یک و دو ادامه 
داد: طبق مصوبه دولت هر کیلوگرم خرمای درجه یک اســتعمران که کارگاه داران 
خریــداری می کنند، ۲۷ هزار و ۵۰۰ تومان و قیمت درجه دو نیز ۱۵ درصد کمتر 
و با قیمت هر کیلوگرم ۲۳ هزار و ۳۰۰ تومان خریداری می شــود. همچنین تمام 
هزینــه حمل و نقــل و جعبه بر عهده کارگاه داران اســت.وی در خصوص زمان و 
مدت برداشــت محصول خرما افزود: عملیات برداشــت این محصول از نیمه دوم 
شــهریورماه آغاز می شود و این عملیات ۲ ماه طول می کشد.دشتی نژاد با اشاره به 
تعداد کارگاه های بسته بندی خرما در این شهرستان ادامه داد: در آبادان ۴ کارگاه 

در شهرک صنعتی داریم که مکانیزه بوده و حدود ۱۳ کارگاه نیز سنتی هستند.
وی در خصوص افزایش کمی و کیفی محصول خرما در ســال جاری گفت: امسال 
شــاهد افزایش حدود ۷ درصدی میزان محصول خرما هستیم و کیفیت خرما نیز 
نسبت به سال گذشته مقداری بهتر شده است.مدیر جهاد کشاورزی آبادان با اشاره 
به رقم عمده تولید خرما در شهرســتان اظهار کرد: عمده رقم تولیدی ما ســایر یا 
استعمران اســت و ۶۵ درصد نخیلات ما به این رقم اختصاص دارد. همچنین ۱۵ 
درصد رقم برحی، ۱۰ درصد زاهدی و مابقی ســایر ارقام هستند.دشتی نژاد افزود: 
قبل از جنگ تحمیلی تعداد واریته های خرما ۳۶۰ واریته بوده است اما اکنون ۱۷ 
تا ۱۸ واریته داریم که اکثرا منقرض شــدند یا در جاهای دیگر هســتند و یا مقدار 

کمی از آن ها وجود دارد که قابل شمارش نیستند و در آمار گنجانده نمی شوند.
وی اظهــار کرد: در ۲ ســال اخیر ۴۷۰ هکتــار جایگزینی و توســعه نخیلات را 
داشتیم که اعتبار این طرح توسط وزارت جهاد کشاورزی و از محل مسئولیت های 
اجتماعی نفت پرداخت شده اســت و این طرح تا ۳سال ادامه دارد.دشتی نژاد در 
خصــوص میزان نخل های بارور و غیر بارور افــزود: تقریبا یک میلیون و۴۰۰ هزار 

اصله نخل بارور و ۴۰۰ هکتار هم نخل غیر بارور داریم.

گمرک اعلام کرد

افزایش ۳۲ درصدی صادرات 
محصولات شیلاتی

طبق اعلام گمرک، صادرات محصولات شــیلاتی در پنج ماهه نخســت سال جاری 
افزایش ۳۲ درصدی از نظر وزنی و رشد ۲۴ درصدی از نظر ارزشی داشته است.

به گزارش ایســنا، میزان وزنی صادرات محصولات شیلات در پنج ماهه سال جاری 
۶۸ هزار تن بوده اســت که نسبت به مدت مشابه سال قبل ۳۲ درصد افزایش نشان 
می دهد.این گزارش درخصوص پنج قلم عمده محصولات صادراتی شــیلات در پنج 
ماهه امسال می افزاید: انواع سگ ماهی ها و کوسه ها با ۳۲.۷ میلیون دلار، انواع میگو 
بــا ۳۱.۳ میلیون دلار، انواع ماهی های تن بــا ۱۴.۶ میلیون دلار، انواع ماهی کپور با 
۱۱.۴ میلیون دلار و شاه ماهی ها و ماهی های ساردین با ۹.۱ میلیون دلار پنج قلم اول 

محصولات صادراتی شــیلات در این مدت بوده است.براساس این گزارش، از مجموع 
ارزش صادرات محصولات شــیلات در پنج ماهه ســال جاری، ۹۹.۱ میلیون دلار به 
پنج محصول فوق اختصاص داشــت.گفتنی اســت؛ در این مدت ارزش صادرات کل 

محصولات شیلاتی ۱۳۸ میلیون دلار بوده است.
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نماینده مردم زاهدان در مجلس شورای اسلامی گفت: درحال حاضر مهم ترین نگرانی و دغدغه نمایندگان مجلس و سایر مدیران و دلسوزان کشور حل مشکلات معیشتی و بزرگ شدن سفره مردم است.
فداحسین مالکی در گفت وگو با ایسنا درباره اولویت های دولت چهاردهم در موضوع اقتصاد و معیشت مردم عنوان کرد: آقای پزشکیان با شعارها و نقطه نظراتی وارد کارزار انتخابات ریاست جمهوری 
۱۴۰۳ شد و در برنامه های وزرای ایشان این برنامه ها را به خوبی می توان مشاهده کرد و امیدواریم تعهدات ایشان و کابینه دولت چهاردهم عملی و اجرایی شود. وی ادامه داد: درحال حاضر مهم ترین 
نگرانی و دغدغه نمایندگان مجلس و سایر مدیران و دلسوزان کشور حل مشکلات معیشتی و بزرگ شدن سفره مردم است. از سوی دیگر همان طور که رهبر انقلاب در مراسم تنفیذ اشاره فرمودند، 
اولویت دولت چهاردهم باید حل اقتصاد و معیشت مردم باشد. در سال های اخیر به دلیل موضوعاتی همچون تحریم ها معیشت مردم دچار بحران جدی شده است و قطعا حل مشکلات معیشتی مردم 
کمک شایانی به اعتلای نظام مقدس جمهوری اسلامی خواهد کرد.عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس تاکید کرد: انصافا تاکنون رئیس جمهور نهم همواره بر موضوعات اقتصادی و 

حل مشکلات معیشت مردم تاکیدات خوبی داشته اند و امیدواریم این توجه ایشان ادامه دار باشد.

www.sobh-eqtesad.ir

مالکی: حل مشکلات معیشتی اولویت دولت چهاردهم باشد

info@sobh-eqtesad.ir

واردات بیش از ۳۰ تن شمش 
طلا در سال جاری

رئیس کل گمرک اعلام کرد: واردات شمش طلای استاندارد در پنج ماهه امسال 
با ثبت رکورد ۳۰ تن و ۶۳۳ کیلوگرم به ۱.۶ میلیارد دلار رسید.به گزارش ایسنا، 
محمد رضوانی فر - معاون وزیر اقتصاد - گفت: میزان واردات شمش طلا در پنج 
ماهه سال گذشته به میزان چهار تن و ۲۳۳ کیلوگرم و به ارزش ۲۷۴ میلیون 
دلار بوده است.وی افزود: در این مدت ۹۶ درصد از وزن شمش طلا وارداتی در 
سال ۱۴۰۳ از طریق گمرک فرودگاه امام خمینی )ره( وارد و ترخیص گردید.

رضوانی فر اظهار کرد: گمرکات باشماق، تبریز، مشهد، فرودگاه اصفهان، پیرانشهر 
و یزد از دیگر گمرکاتی بودند که در پنج ماهه سال جاری شمش طلا از این 
گمرکات وارد و ترخیص شده است.شایان ذکر است، هیئت دولت در آذرماه سال 
۱۴۰۱ مصوب کرد تا تسهیلاتی جهت واردات شمش طلا برقرار شود، پس از 

این مصوبه، واردات شمش طلا به کشور آغاز شد.

نفس بازار گاز اروپا در سینه 
حبس شد

به  نروژ  گاز  صنعت  ورود  با 
فصل تعمیرات سنگین، بازار 
گاز اروپا، با شرایط حساسی 
گزارش  است.به  شده  روبرو 
ایسنا، اروپا از اواخر ماه اوت، 
هفته،  سه  حدود  مدت  به 
نیاز  معادل  گازی  جریان 

روزانه ایتالیا یا فرانسه را از دست خواهد داد. تعمیرات برای تاسیسات گاز در 
طول تابستان که تقاضا معمولا کمتر می شود، مرسوم است، اما دوره تعمیرات 
اخیر برای این منطقه حساس شده زیرا اروپا با یک نوسان شدید قیمت مواجه 
است.بازار گاز اروپا به ویژه در تابستان امسال، نسبت به اختلالات عرضه حساس 
بوده، زیرا موج گرمای شدید در سایر نقاط جهان، رقابت برای خرید گاز را تشدید 
کرده است. همچنین، معامله گران در حال آماده شدن برای توقف احتمالی 
جریان گاز روسیه پس از تهاجم اوکراین به مرز این کشور هستند. احتمال 
تشدید درگیری در خاورمیانه هم ممکن است مشکلات بیشتری را به همراه 
داشته باشد.فلورانس اشمیت، استراتژیست انرژی اروپا در رابو بانک می گوید: 
اروپا در حال حاضر، مشغول مبارزه است. هر گونه تغییر در فصل تعمیر و 
نگهداری برنامه ریزی شده، می تواند دسترسی به گاز را مختل کرده و باعث 
نوسان شدید قیمت های بازار در سال جاری شود.از زمان آغاز جنگ اوکراین در 
سال ۲۰۲۲، نروژ با اتکا به شرکت اکوئینور، از روسیه به عنوان بزرگترین تامین 
کننده گاز برای اروپا پیشی گرفته است.در دورهای قبلی تعمیر و نگهداری، تغییر 
برنامه در فرآیند تعمیرات معمول بود. تعمیرات شامل متعادل کردن دقیق فشار 
خط لوله است و پیچیدگی تاسیسات و محیط خشن دریای شمال به معنای 
آن است که پیش آمدن کارهای اضافی، غیرعادی نیست. اهمیت فصل تعمیرات 
برای امنیت انرژی اروپا در تابستان گذشته مشخص شد که تعمیرات برنامه ریزی 
نشده در بعضی از تاسیسات نروژ، باعث افزایش قیمت ها شد. به تازگی، شناسایی 
یک شکاف کوچک در یک خط لوله در میدان اسلیپنر رایزر در آغاز ژوئن، باعث 
اختلال در عرضه به انگلیس شد و جهش قیمت ها را به دنبال داشت.بر اساس 
گزارش بلومبرگ، اما ذخایر گاز اروپا برای این وقت از سال، پرتر از حد معمول 
است و دو ماه زودتر از برنامه، به ظرفیت ۹۰ درصد رسیده که می تواند سپری 
در برابر پسرفتهای کوچکتر باشد. همچنین اروپا، ظرفیت انرژیهای تجدیدپذیر را 
به سرعت افزایش داده و زیرساختهای گاز طبیعی مایع را برای واردات سوخت 
از مناطق دیگر ساخته است. در هر حال، اروپا  تا آغاز رسمی فصل گرمایش که 

تقاضا معمولا افزایش می یابد، هفته ها فرصت دارد.

در آفریقا

دومین الماس بزرگ تاریخ 
یافت شد

یک الماس بزرگ ۲۴۹۲ قیراطی از معدنی در بوتســوانا کشف شد.به گزارش 
ایسنا، سنگ کشف شده در معدن Karowe که شرکت کانادایی لوکارا دایموند 
آن را اداره مــی کند، هنــوز به طور کامل مورد ارزیابی قرار نگرفته اســت و 
مشخص نیســت که آیا بالاترین کیفیت جواهرات را به دست خواهد آورد یا 
خیر. اما از الماس ۳۱۰۶ قیراطی کولینان، بزرگترین الماس جهان که تقریبا 
۱۲۰ ســال پیش در آفریقای جنوبی کشف شد، کوچکتر نیست.معدن کارو 
لوکارا با وجود ســنگ های غول پیکر معروف اســت. حتی اگر الماس کیفیت 
جواهری نداشته باشد، بازیابی چنین سنگ بزرگی یک نقطه شکوفایی بزرگ 
برای لوکارا خواهد بود. این یافته با اســتفاده از فناوری اشعه ایکس در معدن 
برای شناسایی سنگ های با ارزش بالا در بدنه سنگ اولیه ساخته شده است.

این نشان می دهد که معدن Karowe می تواند سنگ های قیمتی بزرگ را بدون 
شکستن آنها پردازش و شناسایی کند. بزرگترین الماسی که تا به حال کشف 
شده است کولینان است که در آفریقای جنوبی در سال ۱۹۰۵ یافت شد.روسیه 
بزرگترین تولید کننده الماس در جهان است، اما بیشترین یافته های ارزشمند 
در سال های اخیر در بوتســوانا بدست آمده است. این کشور آفریقای جنوبی 
تلاش کرده است تا قدرت خود را در این صنعت افزایش دهد.بلومبرگ گزارش 
کرد که کشــف لوکارا در بحبوحه سقوط قیمت الماس انجام می شود زیرا این 

صنعت تقریباً در تمام بازارهای اصلی خود با مشکلاتی مواجه است.

گزیده خبر تجدیــد میثاق هیات دولت چهاردهم با امام خمینی)ره(

بستیم، هستیم بر عهدی که  پزشکیان: 
رئیس سازمان ملی استاندارد تاکید کرد

ضرورت افزایش توان داخلی سازی 
در صنعت موتورسیکلت

طلای جهانی بالا رفت اما دلار پایین 
آمد

رئیس ســازمان ملی استاندارد ایران افزایش توان داخلی ســازی در صنعت موتورسیکلت را ضروری 
دانست و اظهار کرد: در این صنعت به هر میزان عمق داخلی سازی را افزایش دهیم به اقتصاد تولید 
و زنجیره تامین کمک کرده ایم.به گزارش ایســنا، مهدی اســلام پناه - رئیس سازمان ملی استاندارد 
ایران - با بیان اینکه همه دســتگاه های دخیل در امر تولیــد باید برای کمک به جهش تولید کیفی 
اهتمام داشــته باشند، گفت: تولیدکنندگان در مسیر تولید نیازمند فضایی امن، آرام و پایدار هستند 
تا به زیست بوم تولید کیفی آسیب وارد نشود. وی با اشاره به دغدغه ایمنی راکبان موتورسیکلت,,,,

بیت کوین صعود کرد

سقوط دلار جهانی رکورد جدیدی ثبت کرد
خودنمایی آب در لیست چالش های وزارت 
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بیش از ۷۰ هزار تن خرما در آبادان برداشت می شود
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گزیده خبر
سردار اخوان در گفت وگو با مهر مطرح کرد؛

ارائه خدمات امدادی و درمانی 
سپاه به هزاران زائر اربعین

فرمانده بهداری نیروی زمینی سپاه گفت: بهداری نیروی زمینی سپاه خدمات پزشکی 
ویژه ای به زائرین عزیز اربعین در مرزهای خروجی و ورودی ارائه می دهد.سردار احمد 
اخــوان فرمانده بهداری نیروی زمینی ســپاه در گفتگو با خبرنــگار مهر، در رابطه با 
ارائه خدمات نیروی زمینی ســپاه به زائران و شــرکت کنندگان در پیاده روی اربعین 
گفــت: نیروی زمینی در لبیک به فرمان فرماندهی کل قــوا در خصوص تکریم زوار 
اباعبدالله الحســین )ع( تمام ظرفیت ها و توانمندی های نظام سلامت نیرو را پای کار 
آورده و در خدمت زائران قرار داده اســت. در همین راستا با استقرار چهار بیمارستان 
ســیار تخصصی و فوق تخصصی در مرزهای مهران در استان ایلام، باشماق در استان 
کردســتان، خسروی در استان کرمانشــاه و ریمدان در داخل کشور و در سیستان و 
بلوچستان مستقر شده و با تمام ظرفیت در حال ارائه خدمت به زائران حسینی هستند.

فرمانده بهداری نیروی زمینی سپاه به استقرار یک بیمارستان سیار فوق تخصصی در 
منطقه کود در داخل خاک عراق اشاره کرد و گفت: این بیمارستان سیار فوق تخصصی 
در داخل خاک عراق با بهره مندی از کادر مجرب و تجهیزات بسیار پیش رفته در حال 
ارائه خدمات است.ســردار اخوان در بخش دیگری از سخنان خود به توانمندی سپاه 
در تولد و تجهیز بیمارستان های سیار اشاره کرد و گفت: به توانمندی های بسیار قابل 
توجه ای در حوزه تولید و ساخت بیمارستان سیار دست یافته ایم که می توانید در این 
عرصه با کشــورهای پیشتاز رقابت کنیم.فرمانده بهداری نیروی زمینی سپاه گفت با 
دستور فرماندهی محترم نیروی زمینی سپاه ۱۰ بیمارستان با ظرفیت هر کدام ۱۰۰ 
تخت فعال آماده هستند که تعدادی از این بیمارستان ها همانگونه که گفتم در مرزها 
مستقر هستند و دیگر بیمارستان ها آماده اعلام ستاد اربعین هستند. این بیمارستان ها 
با توجه به ویژگی های دارند در مدت ۸ ســاعت یک بیمارســتان ۱۱۰ تخت خواب 
آماده بهر برداری قرار می گیرند و از تجهیزاتی برخوردارند که کمتر بیمارســتانی این 
تجهیزات را دارند.ســردار اخوان هزار و صد تخت برای مراســم اربعین امسال در نظر 
گرفته ایم که ۴۰۰ تخت آن فعال و بقیه در حالت آماده باش هستند. البته در ایام پایان 
صفر نیز در مســیر پیاده روی به سمت حرم مطهر امام رضا )ع( هم مستقر هستیم.

وی ادامه داد: یک بیمارســتان سیار فوق تخصصی از بیمارستان حضرت فاطمه زهرا 
)س( کرمان که از نظر تجهیزات تخصصی، پزشکی، چارت پزشکی و همچنین از لحاظ 
فضای درمانی جز بیمارستان های استاندارد و از بهترین بیمارستان های ماست، در مرز 
مهران مســتقر شده و آماده خدمت رسانی به زائرین عزیز استفرمانده بهداری نیروی 
زمینی سپاه تصریح کرد: این بیمارستان به جهت سرعت بخشی ارائه خدمات پزشکی 
به زائرین عزیز در مرز مهران مســتقر شــده چرا که حجم زائرین در این مرز بیش از 
سایر مرزهاست. این بیمارستان شامل بخش های آزمایشگاه، تصویربرداری، اتاق عمل، 
بخش های بستری، اورژانس و ریکاوری است. همچنین به جهت تردد زائرین در هوای 
گرم تعداد بیمارانی که دچار گرمازدگی می شــوند زیاد است بنابراین پیش بینی های 
لازم انجام شــده و خدمات ارائه می شود.سردار اخوان گفت: بیمارستانی که در پایانه 
مرزی خســروی مستقر شده یک بیمارستان سیار بسیار مجهز و پیشرفته با ظرفیت 
۱۲۸ تخت فعال است و تمام امکاناتی که یک بیمارستان سیار در سطح بین المللی 
باید داشــته باشد را داراســت و به زائرین محترمی که از مرز خسروی عبور می کنند 
خدمات ارائه می دهد. این بیمارســتان داری بخش های بستری، داروخانه، آزمایشگاه، 
اورژانس، اتاق عمل، آی سی یو، سی سی یو، سونوگرافی و درمانگاه های تخصصی است 
و از امکانات زیســتی کاملی برخوردار است که موجب می شود فرایند درمان بیمار در 
همان بیمارستان انجام شود و نیازی به اعزام به بیمارستان های شهری نباشد که این 

وجه تمایز بیمارستان های سپاه با دیگر بیمارستان ها است.

بازدید سردار سلامی از بیمارستان 
سیار سپاه در مرز مهران

فرمانده کل سپاه پاســداران انقلاب اسلامی از بیمارستان فوق تخصصی سیار نیروی 
زمینی ســپاه در مرز مهران بازدید کرد.به گزارش ایسنا، سرلشکر حسین سلامی در 
جریان بازدید از پایانه شهید قاسم سلیمانی، در مرز مهران، گفت: سپاه همچون سنوات 
گذشــته، در بخش های مختلف حمل ونقل و ترابری، بهداشت و درمان و امداد، توزیع 
آب به زائران حسینی خدمت رسانی می کند.وی افزود: بیمارستان صحرایی فاطمه الزهرا 
)س( نیروی زمینی که از  کرمان با مجموعه کاملی از اقدامات تشخیصی و درمانی به 
همراه کادر درمان، پزشکان و پرستاران مجرب در مرز مهران مستقر شده اند، نمونه ای 
از این خدمات است.ســلامی در بازدید از این بیمارســتان، امکانات آن را فوق العاده 

ارزیابی و از نحوه خدمات رسانی به مردم و بیماران ابراز رضایت کرد.

دیدار مخبر با نخست وزیر عراق در 
بغداد

معاون اول دولت ســیزدهم در دیدار نخســت وزیر عراق از تلاش های دولت و ملت این کشور 
در میزبانی از زوار اربعین تقدیر و تشکر کرد.به گزارش ایسنا، محمد مخبر در دیدار با محمد 
شیاع السودانی که در حاشیه حضور در راهپیمایی اربعین و در بغداد برگزار شد، گفت: خدمات 
و تلاش های صورت گرفته برای زائران اربعین کاملا مشــهود است و در طول سال های اخیر 
تدارک خوب و زیرســاخت های مناسبی برای این سفر فراهم شده است.وی با اشاره به سطح 
روابط تهران و بغداد، این تعاملات را اســتراتژیک و راهبردی خواند و اظهار کرد: بســیاری از 
موانع و مشکلات در حوزه همکاری های اقتصادی و فعالیت بخش خصوصی دو کشور به ویژه 
با پیگیری های شخص آقای سودانی مرتفع شده اما همچنان زمینه های جدید بسیاری برای 
تعمیق این روابط وجود دارد.معاون اول دولت ســیزدهم با اشاره به مواضع عراق درباره جنگ 
غزه، تأکید کرد: موضوع فلســطین امروز از یک مسئله در داخل دنیای اسلام به یک موضوع 
جهانی تبدیل شــده که همه وجدان هــای آگاه و بیدار را در جهان جریحه دار کرده اســت.

نخست وزیر عراق نیز در این دیدار انتخاب مسعود پزشکیان به عنوان رئیس جمهوری اسلامی 
ایران را تبریک گفت و ابراز امیدواری کرد که شــاهد اســتحکام روابط میان تهران و بغداد از 
جمله در حوزه های سیاســی و اقتصادی باشد.وی خطاب به مخبر، گفت: نقش و تاثیرگذاری 
شما در توســعه روابط دو کشور کاملا مشهود است. بسیاری از مسائل و مشکلات را شما در 
جلسات و ملاقات ها پیگیری کردید تا به سرانجام برسد.وی افزود: برای دولت و ملت عراق ارائه 
خدمت به زائران اربعین یک نعمت اســت و از زحمات و ارائه امکانات و تسهیلات به ویژه در 

حوزه های خدماتی و پزشــکی به این زوار از سوی جمهوری اسلامی تشکر می کنیم.السودانی 
مواضع مشترک ایران و عراق در موضوع فلسطین را ارزشمند و راهگشا دانست و گفت: استمرار 
این مواضع باید در تمام تحولات بین المللی و منطقه موثر واقع شود.وی اقدامات صهیونیست ها 
در عملیات ترور در ســوریه و شهادت اسماعیل هنیه در تهران را نشان دهنده عمق دشمنی 

اسرائیل و موید مسئولیت و نقش جمهوری اسلامی در منطقه دانست.

عراقچی در گفت وگو با وزیر خارجه انگلیس:

ایران خواهان گسترش جنگ و 
افزایش تنش در منطقه نیست

وزیــر امور خارجه گفت: جمهوری اســلامی ایران خواهان گســترش جنگ و افزایش تنش 
در منطقه نیســت، اما از حق قطعی خود برای پاســخ به اقدام جنایتکارانه و تروریستی رژیم 
صهیونیســتی در تهران عدول نخواهد کرد.بــه گزارش خبرگزاری مهــر، دیوید لامی، وزیر 
امور خارجه انگلیس در تماســی تلفنی با ســید عباس عراقچی، ضمن تبریک انتصاب وی به 
عنــوان وزیر امور خارجه، آغاز به کار دولت چهاردهم را فرصتی تازه برای افزایش رایزنی های 
دیپلماتیک بین دو کشور دانست.لامی با اشاره به تحولات غزه، نقش آفرینی ایران در راستای 
کاستن از تنش ها در منطقه را خواستار شد.سید عباس عراقچی نیز با تشکر از تماس همتای 
انگلیسی، با پر فراز و نشیب توصیف کردن همکاری های دوجانبه ظرف سال های گذشته، ابراز 
داشــت: جمهوری اسلامی ایران خواهان گسترش جنگ و افزایش تنش در منطقه نیست، اما 
از حق قطعی خود برای پاســخ به اقدام جنایتکارانه و تروریستی رژیم صهیونیستی در تهران 
عدول نخواهد کرد.طرفین در این گفت وگوی تلفنی همچنین برخی از موضوعات مورد علاقه 
از جمله مذاکرات مربوط به رفع تحریم ها را مورد توجه و تبادل نظر قرار دادند و بر تمایل خود 

به ادامه رایزنی ها تاکید کردند.

در گفت وگوی تلفنی؛

وزرای خارجه ایران و سوریه بر 
ایستادگی مقابل اسرائیل تاکید کردند

وزرای امور خارجه ایران و ســوریه بر اســتمرار رایزنی و هماهنگی ها بین طرفین در راستای 
تقویــت مناســبات دوجانبه در زمینه های مختلف و نیز ایســتادگی در برابــر جنایات رژیم 
صهیونیســتی تاکید کردند.به گزارش خبرگزاری مهر، فیصل مقداد وزیر امور خارجه سوریه 
در گفت و گوی تلفنی با سیدعباس عراقچی وزیر امور خارجه کشورمان انتخاب وی به عنوان 
وزیر امور خارجه جدید جمهوری اســلامی ایران را تبریک گفت و برای ایشــان موفقیت آرزو 
کرد.فیصل مقداد همچنین با ابلاغ سلام های گرم رئیس جمهور سوریه به مقام معظم رهبری 
و دکتر پزشکیان رئیس جمهور کشورمان، بر اهتمام ویژه کشورش برای تداوم و تقویت روابط 
راهبردی با ایران تاکید کرد.عراقچی وزیر امور خارجه کشورمان نیز از تماس و تبریک همتای 
ســوریه ای خود تقدیر و تشکر کرد و بر تداوم رویکرد جمهوری اسلامی ایران در دولت جدید 
در حمایت از ســوریه و کشــورهای حامی مقاومت علیه رژیم صهیونیستی تاکید کرد.وزرای 
امور خارجه جمهوری اسلامی ایران و سوریه بر استمرار رایزنی و هماهنگی ها بین طرفین در 
راستای تقویت مناســبات دوجانبه در زمینه های مختلف و نیز ایستادگی در برابر تجاوزات و 
جنایات رژیم اشغالگر صهیونیستی و حمایت از فلسطین تاکید کردند.رفین همچنین به طور 

متقابل از یکدیگر برای سفر به تهران و دمشق دعوت کردند.

قالیباف درگذشت سلیمی  آشتیانی را 
تسلیت گفت

رییس مجلس شورای اســلامی درگذشت سلیمی آشتیانی خیر سلامت و مدرسه ساز کشور 
را تســلیت گفت.به گزارش ایسنا، متن پیام تسلیت محمد باقر قالیباف رئیس مجلس شورای 
اسلامی به شرح زیر است:»بسم الله الرحمن الرحیم انالله واناالیه راجعون فقدان  چهره  ماندگار و 
خیّر خوشنام سلامت و مدرسه ساز کشور، خادم مخلص آستان اهل بیت علیهم السلام آقای هاشم 
سلیمی آشتیانی موجب تاسف و تاثر گردید.ایشان  شخصیتی شریف و پرتلاش و خدمتگزاری 
صدیق در امور نیکوکارانه و عام المنفعه بودند که اقداماتشــان  در ساماندهی فعالیت های خیر 
و خداپســندانه و ساخت مجتمع های آموزشی و درمانی به عنوان ذخیره صالح برجای خواهد 
ماند.ضمن عرض تســلیت درگذشت این مجاهد نیکوکار که این جانب در طول دوران خدمت 
در شهرداری تهران از نزدیک شاهد و ناظر فعالیت ها و تلاش های خیرخواهانه شان بوده ام، به 
جامعه آموزشی و درمانی، خیرین ســلامت و مدرسه ساز کشور، آشنایان  و خانواده گران قدر، 
برای ایشان که در آستانه اربعین حسینی دیار فانی را وداع گفتند آمرزش الهی و علوّ درجات 

و برای بازماندگان صبر و اجر از درگاه خداوند متعال مسئلت می کنم.«

عارف: برای حل مشکلات چشم به دانش و توانایی داخلی دوختیم
معاون اول رئیس جمهور گفت: مشکلات حل شدنی است و برای حل مشکلات چشم به دانش 
و توانایی داخلی دوختیم؛ البته از دانش بین المللی نیز استفاده خواهیم کرد.به گزارش ایسنا، 
محمدرضا عارف صبح امروز )شــنبه( در مراسم تجدید میثاق رئیس جمهور و اعضای دولت با 
آرمان های امام راحل مقارن با آغاز هفته دولت، گفت: ما از امام خمینی )ره( آموختیم که مردم 
پشتوانه اصلی نظام هستند و خدمت به آنها واجب و فرض بر تمامی مسئولان دولتی است، لذا 

با امام،  شهدا و مردم عهد می بندیم در این مسیر کوشا باشیم و از هیچ خدمتی دریغ نورزیم.
معــاون اول رئیس جمهور افزود: امام راحل به مــا درس وحدت کلمه داد و امروز نیز یقینا با 
وحدت کلمه و هم افزایی مشــکلات شناسایی و حل خواهد شد و مردم ان شاءالله نشانه های 
بهبود وضعیت را خواهند دید.عارف با بیان اینکه قطب نمای دولت وفاق ملی اسناد بالادستی 
اســت تاکید کرد: شاخص های تبیین شده  اقتصادی،  سیاسی،  فرهنگی و اجتماعی در اسناد 
بالادستی منشور متحدالشکلی بین سران قوا و بخش های اجرایی ایجاد کرده است که با انجام 

و به ثمر رســاندن آنها،  ضمن 
کشور  چشــمگیر  پیشــرفت 
مختلــف  هــای  عرصــه  در 
مردم  رضایتمنــدی  شــاهد 
نیــز خواهیــم بــود. عــارف 
خاطرنشــان کرد: مشــکلات 
حل شــدنی است و برای حل 
مشــکلات چشــم به دانش و 
و  دوختیم  داخلــی  توانایــی 
نیز  المللی  از دانش بین  البته 

کرد. استفاده خواهیم 

رئیس جمهور در مراســم تجدید میثــاق اعضای هیات دولت بــا آرمان های بنیانگذار 
انقلاب اســلامی ســخنرانی کرد.به گزارش ایسنا، مسعود پزشــکیان صبح شنبه سوم 
شــهریور ۱۴۰۳ پــس از تجدید میثاق اعضــای هیات دولت چهاردهــم با آرمان های 
بنیانگذار انقلاب اســلامی در حرم امام خمینی)ره( سخنرانی کرد و با اشاره به سخنان 
سیدحســن خمینی در این مراســم تاکید کرد: ما بر عهدی که بســتیم، هستیم. ما بر 
پیمان خود با مردم پایبند هســتیم. ما نباید راه را گم کنیم. امام حسین)ع( می فرماید 
که مگر نمی بینید به حق عمل نمی شــود؟ قیام امام  برای مطالبه حق اســت. امام)ره( 
امــر به معروف و نهــی از منکر را برای احقــاق حق انجام داد. این راه و مســیر امام 
حســین)ع( است.وی ادامه داد: شهید بهشــتی درباره اسلام می گوید اسلام چیزی جز 
حق و عدالت و انصاف نیســت. اگر در جامعه ای بی عدالتی و ظلم هســت، ضد اســلام 
اســت. اگر با همه حتی با دشــمنان با عدالت برخوردی کنیم، اســلام داریم ولی اگر 
اینطور نباشــد، ما اســلام نداریم. خداوند به پیامبران می گوید از شــما درباره صداقت 
شــما سوال خواهیم کرد. خدا از همه ما پیمان گرفته است جز حق نگوییم. باید دنبال 

حق همه مردم بوده و در عمل ان را پیاده کنیم و نشــان دهیم به آن پایبند باشــیم.
وی با تاکید بر این که »مســلمان کســی اســت که با همه به عدالت رفتار کند« ادامه 

داد: نگاه امام)ره( به محرمان، وحدت و انسجام بود. اگر مسلمان به ریسمان خدا وصل 
بودند، رژیم صهیونیســتی و آمریکا می توانست قلدری کند؟ ما هیچ راهی جز افزایش 
وفــاق ملی در داخل کشــور نداریم.رئیس جمهور گفت: از رئیــس مجلس و نمایندگان 
مجلس که رای بزرگی به دولت دادند، تشکر می کنم. این رای  اقدام بزرگی برای وفاق 
ملی بود.وی با بیان این که »اول انقلاب، همه دنیا جمع شــده بودند تا انقلاب را ساقط 
کنند«، یادآور شــد: ما هم شرایط مناســبی نداشــتیم اما آن ها  نتوانستند حتی یک 
وجب از خاک ما را بگیرند چون وحدت داشــتیم و در مقابل آن ها ایســتادیم. الان هم 
اگر وحدت داشــته باشیم ، می توانیم مشکلات را حل کنیم و باید این مشکلات را حل 
کنیــم. عدالت و انصاف و حق باید جای خود را در جامعه باز کند. حقوق مناطق، اقوام 
و همه را نباید پایمال کنیم. راه امام حســین)ع( راه حق و عدالت و انصاف  اســت و ما 
باید این راه را دنبال کنیم.رئیس جمهور افزود: دشــمن تلاش می کند تا ما در کشــور 
وحدت نداشــته باشیم ولی ما باید با محوریت رهبری، سند چشم انداز، برنامه توسعه و 
قانون وحدت کنیم تا ما بهترین شــویم. البته این هدف به تلاش شبانه روزی و وحدت 
نیاز دارد و راحت بدســت نمی آید. باید کشور را به طرفی هدایت کنیم که شایسته آن 

اســت. در مرقد مطهر امام خمینی)ره( پیمان می بندیم که این راه را ادامه می دهیم.

سیدحســن خمینی رای اعتماد نمایندگان مجلس بــه کابینه چهاردهم را حرکت این 
نهاد در مسیر وفاق ملی دانست.به گزارش ایســنا، سیدحسن خمینی صبح شنبه سوم 
شــهریور ۱۴۰۲  در مراســم تجدید میثاق اعضای هیات دولت با آرمان های بنیانگذار 
انقلاب اســلامی ضمن تســلیت ایام اربعین حســینی و تبریک فرارسیدن هفته دولت 
از مجلس که »با رای به کابینه در مســیر وفاق ملی گام برداشــت« تشــکر کرد.وی با 
بیان این که عهدی که با امام)ره( بســته ایم شکســتنی نیست، یادآور شد: امام علی)ع( 
میفرماید اگــر عهدی ببندید و رعایت نکنید، خیانت کرده ایــد. وفای به عهد بالاترین 
درجه اخلاق اســت.وی ادامه داد: امــام علی)ع( می فرماید مشــرکین هم خود را به 
وفــای عهد پایبنــد می دانند. خیانت در وفــای به عهد  ممکن اســت در کوتاه مدت 
نفعی داشــته باشــد اما در بلند مدت موجب ضرر برای همه است.سید حسن خمینی 
هم چنین خاطرنشــان کرد: امام علی)ع( توصیه دارند که عهدی نبندید که ابهام داشته 
و قابل تفســیر باشد. ما بلدیم اشــکالات خود  را توجیه کنیم در حالی که گرفتاری ما 
از همینجا شــروع می شود. امام)ره( هشدار می دهند که مراقب این توجیه گری باشید. 
امام می فرماید حق نداری درباره عهدی که بســته ای مصلحت ســنجی کنید بلکه باید 
محکم پای آن عهد بمانید.وی خاطرنشــان کرد: دولت با مردم عهدی بسته است. خدا 
هم با ما عهد بســته است. باید همه به عهد خود وفادار باشیم. مردم صداقت و پایبندی 

را در سیمای رئیس جمهور دیده اند و  انتطار پایبندی به وعده ها را دارند. امید، سرمایه 
بزرگ دولت است که باید از آن مراقبت کرد.

نماینده مردم بجنورد، راز و جرگلان، گرمه و جاجرم، مانه و ســملقان گفت: داوطلبان اســتخدامی آموزش و پرورش و ورود به 
دانشگاه فرهنگیان دوباره گزینش می شوند.به گزارش ایسنا، محمدمهدی شهریاری گفت: با پیگیری های صورت گرفته و بر اساس 
قول مساعد وزیر جدید آموزش و پرورش، افرادی که در گزینش با کد ۱۹ و کد ۵ رد شده اند، مجدداً و با دقت مورد گزینش قرار 
خواهند گرفت.شهریاری افزود: قرار است تمامی کسانی که در گزین رد شده اند، به صورت عادلانه مورد بررسی دوباره قرار گیرند تا 
حداکثر مساعدت در حق آنان انجام شود.وی با اشاره به »تغییر مسئول اداره امور گزینش کشور و رویکرد مثبت دولت برای فراهم 
کردن فرصت های برابر در استخدام ها« اظهارکرد: ارتقای کیفیت جذب نیروی انسانی در آموزش و پرورش یکی از مهم ترین عوامل 

زمینه ساز تحقق اهداف آموزشی است که باید بدون حب و بغض و براساس معیارهای علمی و شاخص های دقیق صورت گیرد.

نمایندگی دائم ایران در سازمان ملل متحد اعلام کرد: احتمالا پاسخ ایران در زمان، شرایط و به گونه ای خواهد بود 
که این رژیم کمترین احتمال را می دهد.به گزارش خبرگزاری مهر، نمایندگی دائم ایران در سازمان ملل متحد در 
نیویورک در پاسخ به اینکه آیا در مورد این که ایران تعمداً تا مشخص شدن نتیجه گفتگوهای آتش بس، پاسخ به رژیم 
را دارد به تعویق می اندازند، اعلام کرد: پاسخ ایران باید دو نتیجه مشخص داشته باشد. نخست، باید متجاوز را به دلیل 
ترور و نقض حاکمیت ملی ایران مجازات کند. دوم، باید قدرت بازدارندگی ایران را تقویت کند و پشیمانی شدید رژیم 
را به همراه داشته باشد تا از تکرار هرگونه تجاوز در آینده جلوگیری شود.همچنین، پاسخ ایران باید از یک اثر سلبی 

احتمالی تأثیرگذار بر آتش بس احتمالی اجتناب کند.
احتمالاً پاسخ ایران در زمان، شرایط و به گونه ای خواهد بود که این رژیم کمترین احتمال را می دهد؛ شاید هنگامی که 

چشمانشان به آسمان و صفحه رادار است، از زمین متحیّر شوند و شاید هم ترکیبی از این دو.

نماینده مردم بجنورد:

داوطلبان رد شده در ورودی آموزش و پرورش، دوباره گزینش 
می شوند

نمایندگی دائم ایران در سازمان ملل؛

پاسخ به اسرائیل در زمانی خواهد بود که کمترین 
احتمال را می دهد

تجدیــد میثاق هیات دولت چهاردهم با امام خمینی)ره(

بستیم، هستیم بر عهدی که  پزشکیان: 

تجدیــد میثاق هیات دولت چهاردهم با امام خمینی)ره(

سیدحســن خمینی: مجلس در مسیر وفاق ملی گام برداشت
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گزیده خبر خودنمایی آب در لیست چالش های وزارت نیرو
در ســال های اخیر، وضعیت منابع آبی ایران به یکی از چالش های 
اصلی کشــور تبدیل شده اســت. کمبود بارش، تغییرات اقلیمی و 
مصــرف بی رویه آب از عوامل اصلی بحران آب در ایران محســوب 
می شود و بی شک وزارت نیرو در دولت چهاردهم چالش های زیادی 
در این حوزه خواهد داشت.به  گزارش ایسنا، در حال حاضر، ایران با 
کمبود شــدید منابع آبی روبرو است. بر اساس آخرین آمارها، سطح 
ذخایر آب زیرزمینی در بسیاری از مناطق کشور به طور چشمگیری 
کاهش یافته است. دریاچه ها، رودخانه ها و تالاب ها که از منابع اصلی 
تأمین آب ســطحی هستند نیز در بسیاری از نقاط با کاهش سطح 
آب مواجه شده اند.بر اساس گزارش های وزارت نیرو، سطح آب های 
زیرزمینی در بیش از ۳۵۰ دشت از مجموع ۶۰۹ دشت ایران با افت 
مواجه شده است. به طور میانگین، افت سالانه سطح آب زیرزمینی 
در برخی مناطق کشور بین ۰.۵ تا ۲ متر گزارش شده است.تا مرداد 
۱۴۰۲، حجم کل مخازن سدهای ایران حدود ۵۰ میلیارد متر مکعب 
است. اما میزان آب ذخیره  شده در این سدها حدود ۲۱ میلیارد متر 
مکعب بوده که نشــان دهنده پر بودن تنها ۴۲ درصد از ظرفیت کل 
سدهای کشور است.همچنین تا اوایل سال ۱۴۰۲، سطح تراز دریاچه 
ارومیه به حدود ۱۲۷۰.۹ متر از سطح دریاهای آزاد کاهش یافته که 
به معنای کاهش شدید وسعت و حجم آب دریاچه است. سطح آب 
ایــن دریاچه در دهه ۱۳۷۰ حدود ۱۲۷۸ متر بود.طبق اعلام وزارت 
نیرو، میزان برداشــت آب های زیرزمینی سالانه حدود ۵۶ میلیارد 
مترمکعب اســت. این میزان بیش از حد مجاز و تعادل برداشــت با 
تغذیه طبیعی آبخوان ها است که منجر به فرونشست زمین و کاهش 
کیفیت آب های زیرزمینی شده است.این آمار نشان دهنده وضعیت 
بحرانی منابع آبی ایران است که نیازمند مدیریت دقیق تر و اقدامات 
فوری برای جلوگیری از وخامت بیشتر این بحران است.دلایل بحران 
آب چیست؟   طی چند دهه اخیر، میانگین بارندگی در ایران کاهش 
یافته و بسیاری از مناطق کشور با خشکسالی های مکرر روبرو شده اند. 
همچنین افزایش دما و تغییرات الگوی بارش منجر به تبخیر بیشتر 
آب و کاهش تغذیه منابع آب زیرزمینی شده است.افزایش جمعیت، 
توسعه کشاورزی بدون مدیریت صحیح منابع آبی و مصرف نادرست 
آب نیز در بخش های مختلف از جمله صنعت و شرب، فشار زیادی بر 

منابع آب کشور وارد کرده است.نگاهی بر پیامدهای بحران آب کشور 
بحران آب در ایران پیامدهای گسترده ای دارد که برخی از مهم ترین 
آن ها عبارتنــد از کاهش تولیدات کشــاورزی، مهاجرت و آلودگی 
منابع آب. بســیاری از مناطق کشاورزی کشور به دلیل کمبود آب 
قادر به ادامه فعالیت نیستند و این مسئله منجر به کاهش تولیدات 
کشاورزی و افزایش قیمت مواد غذایی شده است.کمبود آب و کاهش 
تولیدات کشاورزی منجر به مهاجرت ساکنان روستاها به شهرها شده 
اســت، که خود مشکلات اجتماعی و اقتصادی جدیدی ایجاد کرده 
همچنین کاهش حجم آب در رودخانه ها و دریاچه ها منجر به افزایش 
غلظت آلاینده ها و کاهش کیفیت آب شده است.وزیر نیرو باید چه 
کنــد؟  برای مقابله با بحران آب در ایــران، نیاز به اقدامات جدی و 
هماهنگ وجود دارد. توسعه روش های نوین آبیاری، استفاده بهینه 
از منابع آب زیرزمینی و اجرای طرح های بازچرخانی آب می تواند به 
بهبود وضعیت منابع آبی کمک کند.در این بین وزیر نیرو در دولت 
چهاردهم با توجه به وضعیت بحرانی منابع آبی ایران، باید مجموعه ای 
از اقدامات استراتژیک و فوری را در دستور کار قرار دهد. این اقدامات 
می توانند به بهبود وضعیت منابع آبی کشــور و جلوگیری از تشدید 
بحران کمک کنند.توسعه و اجرای طرح های مدیریت آب یکپارچه 

طراحی و اجرای برنامه های جامع مدیریت منابع آب که شامل تمام 
اجزای چرخه آب، از تأمین تا مصرف و بازیافت، می شود. این طرح ها 
باید به گونه ای باشــد که مدیریت منابع آبی بر اســاس حوضه های 
آبریز انجام شود تا استفاده بهینه از منابع آبی در هر منطقه تضمین 
شودبازنگری در سیاست های کشاورزی تشویق به کاشت محصولات 
کم آب بر و تغییر الگوی کشــت به سمت گیاهان مقاوم به خشکی. 
این امر می تواند با ایجاد مشوق های اقتصادی و تسهیلات ویژه برای 
کشاورزان انجام شود. همچنین، بهبود سیستم های آبیاری از سنتی 
بــه روش های مدرن مانند آبیاری قطــره ای و بارانی باید در اولویت 
قرار گیرد.افزایش بهره وری در بخش آب شرب و صنعت  نوسازی و 
بهینه سازی شبکه های توزیع آب شهری برای کاهش هدررفت آب 
و اســتفاده از فناوری های جدید برای تصفیه و بازیافت آب صنعتی. 
این اقدامات می توانند تا حد زیادی نیاز به منابع آب جدید را کاهش 
دهند.توســعه فناوری های شیرین ســازی و اســتفاده از منابع آب 

غیرمتعارف
همچنین ســرمایه گذاری در فناوری های شیرین ســازی آب دریا 
و اســتفاده از آب های شور و فاضلاب تصفیه شــده به عنوان منابع 
جایگزین. این اقدام به ویژه در مناطق ساحلی و کم آب ایران می تواند 

مؤثر باشد.افزایش آگاهی عمومی و تغییر الگوی مصرف آب
اجرای کمپین های ملی برای آگاهی بخشی به مردم درباره بحران آب 
و تشــویق به صرفه جویی در مصرف آب. آموزش از طریق رسانه ها، 
مدارس و دانشــگاه ها و همچنین تعیین تعرفه های تشــویقی برای 

کاهش مصرف آب در مصارف خانگی و صنعتی می تواند مؤثر باشد.
احیای منابع آب زیرزمینی محدود کردن برداشت غیرمجاز و کنترل 
بهره برداری از منابع آب زیرزمینی. ایجاد قوانین ســخت گیرانه برای 
جلوگیری از حفر چاه های غیرمجاز و تقویت نظارت بر اســتفاده از 
چاه های مجاز ضروری اســت. همچنین، اجــرای پروژه های تغذیه 
مصنوعی آبخوان ها برای جبران بخشــی از افت آب زیرزمینی باید 
در اولویت قرار گیرد.توسعه دیپلماسی آب تلاش برای همکاری های 
منطقه ای و بین المللی در مدیریت منابع آبی مشترک با کشورهای 
همسایه. با توجه به اینکه بسیاری از رودخانه های ایران منبع مشترک 
با کشــورهای دیگر دارند، تقویت دیپلماسی آب برای جلوگیری از 
تنش های آبی و تأمین سهم عادلانه آب باید یکی از اولویت های اصلی 
باشد.نظارت و ارزیابی مستمر منابع آبی  ایجاد سامانه های پیشرفته 
پایش و ارزیابی منابع آبی به منظور نظارت دقیق تر بر وضعیت منابع 
آب سطحی و زیرزمینی. این ســامانه ها می توانند اطلاعات حیاتی 
برای تصمیم گیری های کوتاه مدت و بلندمدت را فراهم کنند.افزایش 

سرمایه گذاری در تحقیق و توسعه 
حمایــت از تحقیقــات علمی و نــوآوری در حــوزه مدیریت آب و 
تکنولوژی های صرفه جویی آب. این شــامل همکاری با دانشگاه ها، 
مؤسسات تحقیقاتی و بخش خصوصی برای توسعه راه حل های جدید 
می شود.با اجرای این اقدامات، وزیر نیرو دولت چهاردهم می تواند به 
بهبود وضعیت منابع آبی کشور کمک کند و زمینه را برای استفاده 
پایــدار و مؤثر از این منابع حیاتی فراهم آورد. بحران آب در ایران به 
مرحله ای رسیده است که نیازمند اقدامات فوری و بلندمدت است. 
اگرچــه عوامل مختلفی در ایجاد این بحران نقش داشــته اند، اما با 
مدیریت صحیح منابع آبی و تغییر در الگوی مصرف، می توان به بهبود 
وضعیت امیدوار بود. اهمیت همکاری بین دولت، نهادهای محلی و 

جامعه در این مسیر بیش از پیش احساس می شود.

رئیس ســازمان ملی استاندارد ایران افزایش توان داخلی سازی 
در صنعت موتورســیکلت را ضروری دانســت و اظهار کرد: در 
این صنعت به هر میزان عمق داخلی سازی را افزایش دهیم به 
اقتصاد تولید و زنجیره تامین کمک کرده ایم.به گزارش ایســنا، 
مهدی اسلام پناه - رئیس سازمان ملی استاندارد ایران - با بیان 
اینکه همه دســتگاه های دخیل در امر تولید باید برای کمک به 
جهش تولید کیفی اهتمام داشــته باشند، گفت: تولیدکنندگان 
در مســیر تولید نیازمند فضایی امن، آرام و پایدار هســتند تا 
به زیســت بوم تولید کیفی آســیب وارد نشود. وی با اشاره به 
دغدغه ایمنی راکبان موتورســیکلت تأکید کرد: رعایت ایمنی 
در تولیــد کمــک می کند تا مصرف کننــدگان در کنار رعایت 
قوانین و مقررات با اطمینان از موتورسیکلت استفاه کنند. دبیر 
شــورای  عالی اســتاندارد با بیان اینکه در حوادث و تصادفات 
موتورســیکلت عوامل مختلــف از جمله مدیریت مســیرهای 
پرتردد و غیــره، تاثیرگذار بوده گفــت: در حالیکه در حوادث 
سهمی نیز متوجه کیفیت موتورسیکلت است. اما باید نسبت به 
همین ســهم اندک برای ارتقا و کیفیت موتورسیکلت ها تلاویژه 
کنیم.وی توســعه زنجیره دانشــی و تکنولوژیکی صنعت قطعه 

ســازی را مزیت تولید در کشــور دانســت و افزود: با توجه به 
پیشــرفت صنعت قطعه ســازی باید بتوانیم در لایه های تولید 
از قطعات داخلی و بومی اســتفاده کنیم و میزان عمق داخلی 

ســازی محصولات نهایی را افزایش دهیم. بنا بر  اعلام سازمان 
ملی اســتاندارد، اسلام پناه در این جمع موافقت خود را با تولید 
موتورسیکلت برقی اعلام و اظهار کرد: موتورسیکلت با پیشرانه 

برقی مشــروط به رعایت همه ابعــاد در حال حاضر یک راه حل 
کاملًا قابل اعتماد و منطقی است که می تواند آینده روشنی را 
برای صنعت مربوطه ترســیم کند.رئیس سازمان ملی استاندارد 
ایران حرکت به سمت پیشرانه برقی در صنعت موتورسیکلت را 
نیازمند حکمرانی دقیق و اســتفاده از سیاست های مشوقی در 
فرآیند تولید کیفی دانست. در این دیدار اعضای انجمن صنعت 
تولیدکنندگان موتورســیکلت ایران خواســتار حمایت سازمان 
ملــی اســتاندارد ایران در خصــوص تاخیر در شــماره گذاری 
موتورســیکلت ها از ســوی پلیس راهور با وجود کنترل و تایید 
کیفی سازمان ملی اســتاندارد ایران شدند. این اعضا همچنین 
خواســتار استمهال یکی الزامات استاندارد بعنوان ترمز ABS در 
موتورهای با حجم کمتر از ۲۵۰ سی سی شدند. رئیس سازمان 
ملی استاندارد ایران موافقت خود را منوط انجام بررسی فنی و 
تحقیقات تخصصــی در این زمینه در بازه زمانی ۱۰ روزه وفق 
ضوابــط قانونی  کرد. رئیس ســازمان ملی اســتاندارد ایران با 
 )COP( درخواست این اعضا برای افزایش اعتبار گواهی انطباق
صنعت موتورســیکلت بــه ۶ ماه با نظارت هــای متقن و فنی 

مستمر موافقت کرد.

بــازار رمزارزها صعود کرد و بیت کوین به بیش از ۶۴ هزار دلار رســید.به گزارش ایســنا، 
رمزارزهای دیجیتال ســود خــود را افزایش دادند و بیت کوین برای اولیــن بار از اوایل ماه 
آگوســت به بالای ۶۴ هزار دلار رســید این صعود حاصل اولین سیگنال های کاهش نرخ 
بهره فدرال رزرو بود که قرار اســت در ماه سپتامبر اجرا شود.جروم پاول، رئیس فدرال رزرو 
اظهار کرد زمان تعدیل سیاســت ها فرار رسیده است و این سخنان بر بازار سهام همچنین 
بازار رمزارزهای دیجیتال تاثیر مثبت برجای گذاشت.مارکت گزارش کرد، بیت کوین ۶.۲۵ 
درصد صعود کرد و در ســاعت هفت و ۱۸ دقیقه بعد از ظهر به وقت شــرقی به قیمت ۶۴ 
هزار و ۲۳۰۶.۸۱ دلار رسید، همچنین اتریوم ۵.۵۸ درصد افزایش یافت و در همان ساعت 

۲.۷۶۹.۱۴۳۱ دلار را ثبت کرد. مجموع ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتال در حال حاضر 
۲.۲۵ تریلیون دلار برآورد می شود که این رقم نسبت به روز قبل  ۴.۶۰ درصد بیشتر شده 
است. در حال حاضر ۵۶.۰۸ درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در اختیار بیت کوین است که 
۰.۴۲ درصد افزایش روزانه را ثبت کرده است.حجم کل بازار ارزهای دیجیتال در ۲۴ ساعت 
گذشته ۸۷.۰۹ میلیارد دلار است که ۵۲.۲۴ درصد افزایش داشته است. حجم کل در امور 
مالی غیر متمرکز در حال حاضر ۵.۳۹ میلیارد دلار است که  ۶.۱۹ درصد از کل حجم ۲۴ 
ساعته بازار ارزهای دیجیتال  بوده و حجم تمام سکه های پایدار اکنون ۸۰.۹۹ میلیارد دلار 

است که ۹۳.۰۰ درصد از کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال را تشکیل می دهد.

راه اندازی ایستگاه سیار CNG برای 
زائران اربعین

مدیر واحد تبدیل یک شــرکت 
دانش بنیان گفت: در ایام اربعین 
امســال، در مرز خسروی، طرح 
ایستگاه ســیار CNG برای اولین 
بار در کشــور بــا همکاریوزارت 
دفاع و شــرکت ملــی پالایش و 
پخش فرآورده های نفتی اجرایی 
شد و سوخت رســانی رایگان به 
خودروهای دوگانه ســوز زائرین اباعبدالله الحســین )ع( انجام شده است.به 
گزارش ایسنا، مجید سالاری، در جمع خبرنگاران اظهار کرد: طرح ایستگاه 
سیار CNG در ســال ۱۴۰۱ در نمایشــگاه بین المللی نفت تهران، توسط 
جانشین وزارت دفاع و مدیرعامل پالایش و پخش فراورده های نفتی رونمایی 
شد و در طول این دو سال، با همکاری وزارت نفت و وزارت دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مسلح، توانستیم، این طرح را بهبود دهیم و اکنون با اطمینان خاطر، 

ایستگاه سیار سی ان جی را در ایام اربعین حساس اجرایی کردیم.

سقوط دلار جهانی رکورد جدیدی 
ثبت کرد

پوند انگلیس در برابر دلار به بالاترین ســطح از مارس ۲۰۲۲ رســید و دلار 
ســقوط کرد.به گزارش ایســنا، پس از اینکه جروم پاول، رئیس فدرال رزرو 
اظهار کرد بانک مرکزی آمریکا احتمالا به زودی سیاست پولی خود را تغییر 
خواهد داد و نرخ بهره کاهش می یابد، پوند استرلینگ انگلیس در برابر واحد 
پول آمریکا افزایش یافت و به بالاترین میزان خود از مارس ۲۰۲۲ رســید. 
پاول در سخنرانی خود در سمپوزیوم سیاست اقتصادی جکسون هول گفت 
زمان تعدیل سیاست فرا رسیده اســت. به نظر می رسد تعداد فزاینده ای از 
مدیران بانک مرکزی طرفدار کاهش نرخ بهره در ماه ســپتامبر هستند و به 
نظر می رســد این مورد، ارزش دلار را پایین می آورد. مارکت نوشت، پوند در 
برابر دلار آمریکا ۰.۸۸ درصد افزایش یافت و در ســاعت چهار و ۴۶ دقیقه 
بعد از ظهر به وقت اروپا در ۱.۳۲۰۵۰ فروخته شد.یورو ۰.۶۱ درصد نسبت 
به دلار صعود کرد و در ۱.۱۱۸۰۷ معامله شــد که بالاترین سطح جدید آن 

در ۱۲ ماه گذشته است.

تمدید تعلیق پروازها به رژیم 
صهیونیستی

لوفت هانزا اعلام کرد پروازهای خود به رژیم صهیونیستی و تهران را تا دوم 
ماه ســپتامبر متوقف می کند.به گزارش ایسنا، لوفت هانزا تعلیق پروازهای 
خود به تل آویو و تهران را تا دوم سپتامبر تمدید کرد. همچنین این شرکت 
هواپیمایی افزود پروازها به بیروت تا ۳۰ سپتامبر متوقف شده است.در همین 
حــال، پروازها به امــان، پایتخت اردن و اربیل در عراق در ۲۷ آگوســت از 
سر گرفته می شود.مارکت نوشت، این شرکت هواپیمایی می گوید از کریدور 
شمالی در حریم هوایی عراق برای این پروازها استفاده خواهد کرد.به دنبال 
ترور اسماعیل هنیه، رئیس دفتر سیاسی حماس، هراس واشنگتن و تل آویو 
از واکنش قطعی تهران و محور مقاومت افزایش یافته اســت و بســیاری از 

شرکت های هوایی پروازهای خود را تعلیق کردند.

طلای جهانی بالا رفت اما دلار 
پایین آمد

قیمــت جهانی طــلا در روز جمعه 
)۲۳ اگوســت( بیش از یک درصد 
افزایــش یافــت زیــرا دلار جهانی 
پس از اظهارات جروم پاول، رئیس 
فدرال رزرو که حاکی از کاهش نرخ 
بود، کاهش  بهره در ماه ســپتامبر 
با  ایسنا، بهای طلا  یافت.به گزارش 
۱.۲ درصــد افزایش به ۲۵۱۲ دلار 
و ۶۳ ســنت در هر اونس رسید، اما 
در روز سه شــنبه به رکورد ۲۵۳۱ 
دلار و ۶۰ سنت رسیده بود. قیمت 
افزایش  با ۱.۲ درصد  طلای آمریکا 
به ۲۵۴۶ دلار و ۳۰ ســنت رسید.

پاول گفت زمان کاهش نرخ بهره توســط بانک مرکزی ایالات متحده فرا رسیده 
اســت و تورم به هدف ۲ درصدی فدرال رزرو نزدیک شده است که تأیید صریح 
کاهش سیاســت قریب الوقوع است.شاخص دلار در برابر رقبای خود ۰.۸ درصد 
کاهــش یافت، در حالی که بازدهــی معیار ۱۰ ســاله ایالات متحده نیز پس از 
ســخنرانی پاول کاهش یافت و طلا را برای سایر دارندگان ارز جذاب تر کرد.طلا 
پیش از نشســت ماه ســپتامبر فدرال رزرو و نمودار  به روز شده که نشان دهنده 
تعداد کاهش احتمالی در ســال جاری است، به روند صعودی خود ادامه خواهد 
داد. نرخ های بهره پایین در ایالات متحده نیز عموما جذابیت نســبی شــمش با 
بازده صفر را افزایش می دهــد. معامله گران انتظار ۵۹.۵ درصد احتمال کاهش 
۲۵ واحدی در ماه ســپتامبر را دارند، در حالی کــه ۴۰.۵ درصد انتظار کاهش 
عمیــق تر ۵۰ واحــدی را دارند.اس پــی دی آرگلدتراســت، بزرگترین صندوق 
ســرمایه گذاری تحت پشــتوانه طلا در جهان، اعلام کرد دارایی های آن در روز 
پنجشــنبه ۰.۱۳ درصد افزایش یافت.در بازار سایر فلزات ارزشمند، نقره با ۲.۹ 
درصــد افزایش بــه ۲۹.۸۳ دلار در هر اونس رســید و در هفته نزدیک به ۲.۷ 
درصــد افزایش یافت. واردکنندگان اظهار کردند که واردات نقره هند در ســال 
جــاری به دلیل افزایش تقاضا از ســوی تولیدکنندگان پنل های خورشــیدی و 
لــوازم الکترونیکی تقریباً دو برابر خواهد شــد.رویترز گزارش کرد که پلاتین با 
۱.۸ درصــد افزایش به ۹۶۱.۰۱ دلار رســید و پالادیوم با ۲.۶ درصد افزایش به 

۹۵۶.۶۹ دلار رسید.

موسســه رتبه بندی فیچ اعلام کرد نرخ بیکاری در ۶ ماه گذشــته در تعدادی از اقتصادهای بزرگ توسعه یافته افزایش یافته است.به گزارش 
ایسنا، آژانس رتبه بندی اعلام کرد نرخ بیکاری در ایالات متحده، بریتانیا، کانادا، آلمان، استرالیا و سوئیس در حال افزایش است.نرخ بیکاری در 
ایالات متحده در ماه جولای از ۳.۵ درصد در سال گذشته به ۴.۳ درصد افزایش یافت، در حالی که در بریتانیا از ۳.۸ درصد در ماه نوامبر ۲۰۲۳ 
به ۴.۲ درصد در ماه مه صعود کرد.بیکاری در کانادا، از پنج درصد در ماه ژانویه ۲۰۲۳ به ۶.۴ درصد در ماه جولای جهش کرد و آلمان از ۲.۹ 
درصد در مه ۲۰۲۳ به ۳.۴ درصد در ماه ژوئن رسید.این نرخ در استرالیا از ۳.۵ درصد در ماه ژوئن ۲۰۲۳ به ۴.۲ درصد در ماه جولای افزایش 
یافت و نرخ بیکاری در سوئیس از ۲ درصد در ماه ژوئن ۲۰۲۳ به ۲.۵ درصد در جولای صعود کرد.بانک مرکزی اروپا، بانک مرکزی انگلیس، 
بانک ملی سوئیس و بانک کانادا همگی در ۲ تا سه ماه گذشته نرخ بهره را کاهش داده اند و بازدهی ۱۰ ساله ایالات متحده به دلیل پیش بینی کاهش نرخ بهره فدرال رزرو در آینده نزدیک 
کاهش یافته اســت.اکونومی گزارش کرد، بیکاری بر اســاس استانداردهای تاریخی پایین است، اما کاهش شرایط بازار کار کاهش فشار از تورم دستمزدها را آغاز کرده است. این مورد به 

بانک های مرکزی در اقتصادهای پیشرفته کمک می کند تا کاهش نرخ بهره را توجیه کنند و اکنون سرعت بیشتری گرفته است.

ایسنا/مرکزی مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان مرکزی از افتتاح ۱۱۸ پروژه بزرگ توزیع برق با اعتباری بالغ بر ۸۱۰ میلیارد تومان 
همزمان با هفته دولت خبر داد.محمود محمودی در جمع خبرنگاران گفت: از این تعداد، پنج پروژه برق رسانی در شهرستان اراک، ۱۲ پروژه 
در دلیجان، ۱۴ پروژه در تفرش، پنج پروژه در خنداب، ۱۲ پروژه در غرق آباد، ۶ پروژه در ساوه، هفت پروژه در شازند، هشت پروژه در فراهان، 
۱۲ پروژه در کمیجان، ۱۰ پروژه در آشتیان، ۱۲ پروژه در خمین و پنج پروژه در محلات به بهره برداری می رسد.وی گفت: هفته دولت فرصت 
مناسبی برای بیان فعالیت ها و اقدامات انجام شده توسط دولتمردان است تا مردم با فعالیت ها و اقدامات انجام شده توسط دولت آشنا شوند.

این مقام مسئول افزایش رضایت مندی مشترکان، استفاده بهینه از امکانات و منابع موجود، تامین برق پایدار و مطمئن و بهره وری اقتصادی 
را از اهداف افتتاح این طرح ها دانست.وی افتتاح ۲۳ پروژه فتولتاییک با تولید ۳۳۰ کیلووات انرژی خورشیدی با اعتباری بالغ بر ۱۲ میلیارد 
تومان، تامین برق ۲۷۶۶ متقاضی مسکن ملی با اعتبار ۱۵۲ میلیارد تومان و توسعه و بهسازی شبکه توزیع برق ۲۱۰ روستای استان در قالب 

طرح بهارستان با اعتبار ۱۱۳ میلیارد تومان را از پروژه های شاخص توزیع برق در هفته دولت دانست. محمودی با بیان اینکه با آغاز بهره برداری از این پروژه های برق رسانی برای ۱۶۲۵ 
نفر شغل به صورت مستقیم وغیرمستقیم ایجاد شده است، افزود: اشتغال زایی در حوزه زیربناها معمولاً سخت است لذا باید سرمایه و اشتغال را به این سمت سوق بدهیم تا هم اشتغال 

گسترده تر شود و هم از منابع متنوع سرمایه انسانی بهره برداری شود.

بهره برداری از ۱۱۸ پروژه توزیع برق استان مرکزی در هفته دولتافزایش نرخ بیکاری در اقتصادهای بزرگ جهان

بیت کوین صعود کرد

رئیس سازمان ملی استاندارد تاکید کرد

ضرورت افزایش توان داخلی سازی در صنعت موتورسیکلت
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به گفته  یک دانشمند در حوزه هوش مصنوعی، تا سال ۲۰۳۱ »تکینگی« 
هوش مصنوعی رخ خواهد داد و این فناوری از کنترل انسان خارج می شود.
به گزارش ایســنا و به نقل از پی ام، یکی از کارشناسان هوش مصنوعی بر 
این باور است که تا »تکینگی« به معنای لحظه ای که هوش مصنوعی دیگر 
تحت کنترل انســان نیســت، کمتر از یک دهه باقی مانده است.این زمان 
بســیار کوتاه تر از پیش بینی های فعلی در مورد جدول زمانی تسلط هوش 
مصنوعی است، به  ویژه با توجه به اینکه در وهله اول تسلط هوش مصنوعی 
به طور جدی تضمین نشــده است.بن گورتزل)Ben Goertzel(، مدیر عامل 
بازار غیر متمرکز »SingularityNET« و دارای مدرک دکترا از دانشگاه تمپل 
که به عنوان رهبر سازمان بین المللی غیرانتفاعی »Humanity+« و انجمن 
هوش عمومی مصنوعی کار کرده اســت می گوید که معتقد است با هوش 
جامع مصنوعی)AGI( سه تا هشت ســال دیگر فاصله داریم. هوش جامع 
مصنوعی اصطلاحی برای هوش ماشــینی است که می تواند با موفقیت هر 
کار فکری ای را که یک انســان قادر به انجام آن باشد، اجرا کند. و این یک 
پیش نیاز برای تکینگی است.چه او را باور کنید یا نکنید، هیچ نشانه ای از 
کاهش ســرعت فشــار هوش مصنوعی وجود ندارد. مدل های زبان بزرگی 
مانند متــا)Meta( و اپن ای آی)OpenAI( به همــراه هوش جامع مصنوعی 
ایکس ای آی )xAI( ایلان ماســک، همگی به شــدت به سمت رشد هوش 
مصنوعی پیش می روند.گورتزل می گوید: این سیستم ها اشتیاق جهان را به 
هوش جامع مصنوعی بسیار افزایش داده اند، بنابراین منابع بیشتری از منابع 
مالی گرفته تا انرژی انســانی وجود خواهد داشت. جوانان باهوش بیشتری 
می خواهند وارد این کار شــوند و روی هوش جامع مصنوعی کار کنند.در 
اوایل دهه ۱۹۵۰ مفهوم هوش مصنوعی برای اولین بار ظهور کرد. گورتزل 
می گوید که توســعه آن توســط ارتش ایالات متحده هدایت می شد و در 
درجه اول به عنوان یک ابزار بالقوه دفاع ملی دیده می شــد. با این حال، به 
تازگی پیشرفت در این زمینه توسط هدایت کنندگان مختلف با انگیزه های 
مختلف انجام شده است. او می گوید: اکنون هوش مصنوعی برای شرکت ها 
درآمد کسب می کند و همچنین برای هنرمندان یا نوازندگان جالب است 
و ابزارهــای جالبی برای بازی در اختیــار کاربران قرار می دهد.با این حال، 
رسیدن به تکینگی نیاز به جهش قابل توجهی از نقطه فعلی توسعه هوش 
مصنوعی دارد.در حالی که هوش مصنوعی امروزی به طور معمول بر روی 
وظایف خاص تمرکز می کند، فشار به سمت حرکت به سوی هوش جامع 
مصنوعی باعث می شود که این فناوری درک انسانی بیشتری از جهان پیدا 
کند و توانایی های آن افزایش یابد. همانطور که هوش مصنوعی به گسترش 
درک خود ادامه می دهد، به طور پیوســته به تبدیل شدن به هوش جامع 
مصنوعی نزدیک تر می شود که برخی می گویند تنها یک قدم با این تکینگی 
فاصله دارد.هوش جامع مصنوعی هنوز وجود ندارد، و برخی از کارشناسان 
هشــدار می دهند که ما واقعا بســیار دورتر از آن چیزی هســتیم که فکر 
می کنیم اگر اصلا به آن برســیم. اما تلاش ها بدون توجه به آن در جریان 
است.به گزارش رویترز، برای مثال، ماسک هوش مصنوعی ایکس ای آی را 
در تابســتان ســال ۲۰۲۳ ایجاد کرد و به تازگی چت بات گروک)Grok( را 
راه اندازی کرده تا به بشریت در جستجوی درک و دانش کمک کند. ماسک 
همچنین هوش مصنوعــی را »مختل کننده ترین نیروی تاریخ« می خواند.
با توجه به اینکه بســیاری از تاثیرگذارترین غول های فناوری مانند گوگل، 
متا و ماسک به دنبال پیشرفت هوش مصنوعی هستند، ظهور هوش جامع 
مصنوعی ممکن است نزدیک تر از آن چیزی باشد که به نظر می رسد. فقط 
زمان نشان می دهد که آیا ما به آنجا خواهیم رسید و آیا این، تکینگی را به 

دنبال خواهد داشت یا خیر.

به گفته یک کارشناس هوش مصنوعی

هوش مصنوعی تا سال ۲۰۳۱ از کنترل 
انسان خارج می شود

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

فریاد!!!

هامر برقی جنرال موتورز برای ارتش امریکا معرفی شد

دپارتمان دفاعی جنرال موتور )GMD(  طرح پیش تولید از شاسی بلند الکتریکی مخصوص ارتش را رونمایی کرده است. این خودروی برقی، نسخه ی ویژه 
از هامر EV محسوب می شود. طبیعتا بزرگ ترین خودروساز امریکا، قراردهای همکاری متعدد با ارتش امریکا دارد. در گروه جنرال موتورز، زیرمجموعه ای 
به نام GMD از اواســط قرن ۲۰ میلادی تاسیس شده اســت که مخصوص طراحی و تولید خودروهای نظامی است. علاوه بر محصولات مورد نیاز ارتش، 
تجهیز وســایل نقلیه برای پلیس نیز توســط GMD انجام می شود. انواع شورلت سیلورادو، کلرادو و تاهو ساخت GMD، هم اکنون در ارتش و پلیس امریکا 
فعال هستند. استفاده از خودروهای برقی با کاربری نظامی، به تازگی توسط دولتمردان ایالات متحده مطرح شده است. در ظاهر، کاستی هایی مثل سرعت 
شارژ و عدم دسترسی به منابع انرژی برق در شرایط جنگی، حضور مدل های الکتریکی در ارتش ها را مبهم جلوه می دهند؛ اما حضور خودروهای سبز در 
عملیات نظامی، نکات مثبت هم دارد. طبیعتا قرار نیست برقی ها به طور کامل جای گزینی احتراقی ها شوند؛ بلکه از این فناوری به عنوان ابزار جانبی برای 

مصارف خاص استفاده خواهد شد.

۱.۹ میلیارد یورو دود شد؛ پروژه الخلیفی به تاریخ پیوست
پاری سن ژرمن هر چقدر برای قهرمانی در لیگ قهرمانان پول خرج می کند، از رسیدن به قهرمانی دورتر می شود.به گزارش ایسنا، پاری سن 
ژرمن با شکست در هر دو دیدار رفت و برگشت، از لیگ قهرمانان اروپا حذف شد تا یک پایان غم انگیز برای دوران کیلیان ام باپه ثبت شود. 
قبل از بازی اول، بسیاری پیش بینی می کردند که تیم لوئیس انریکه دیدار آسانی خواهد داشت اما تیم لوئیس انریکه در هر دو دیدار رفت و 
برگشت شکست خورد.ام باپه می توانست به فینال برسد و در ادامه به عنوان بازیکن آزاد به رئال ملحق شود  اما ام باپه و پاری سن ژرمن به 
فینال نرسیدند تا یک ناکامی دیگر برای این تیم در اروپا ثبت شود. از زمانی که این باشگاه در سال ۲۰۱۱ به دست شیوخ قطری رسید، پاری 
سن ژرمن مبلغ نجومی ۱.۹ میلیارد یورویی را صرف نقل و انتقالات کرده است. گران ترین خرید پاریسی ها نیمار بود که انتقالش از بارسلونا 

به پاریس، ۲۲۲ میلیون یورو برای باشگاه فرانسوی تمام شد و هنوز هم این انتقال، گران ترین انتقال تاریخ فوتبال است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب رودخانه مه آلود
کتاب رودخانه مه آلود و داســتان های دیگر شامل ۱۴ داستان 
کوتاه از یک نویســنده ی توانای ژاپنی ست که در آن ها می توان 
امتزاج روح ژاپنی با سبک غربی را نظاره کرد. شاید این داستان ها 
دریچه ای بودند برای پیدایش نویســندگان بزرگ نسل کنونی 
ژاپن. دوپو کونیکیدا نویسنده ی ژاپنی که اطلاعات بسیار کمی 
از ابتدای زندگی او در دســترس است، طبق پذیرفته شده ترین 
گفته ها در سال ۱۸۷۱ متولد شد. تجربیات ابتدایی او از زیستن 
در دل روستا و هم زیستی با عناصر طبیعت در شکوفایی قلمش 
نقش به سزایی داشــت و همان طور که بعدها در آثارش نمایان 
شد نوشتارش همواره بازتاب دهنده ی پیوند ناگسستنی روحش 
با طبیعت بود. دوپو همانند بســیاری از جوانان هم عصرش در 
ابتدا راهی توکیو شــد و با پیمودن و آزمودن خود در چندین 
رشته از جمله حقوق و زبان انگلیسی تلاش کرد تا جاه طلبیش 
را ارضا کند، اما این نوشتن بود که همواره در مسیر سرنوشت، 
او را به سوی خود می کشید. آنچه امروز ما از زندگی این نویسنده می دانیم به طور کامل در کتابی با نام »آن روزها« 
که زندگینامه ی دوپوســت و ژوئن ۱۹۰۶ منتشر شد، آمده اســت. در ابتدای کتاب رودخانه مه آلود ناشر انگلیسی 
حدود چهل صفحه از تجربیات زندگی دوپو نوشته است. اینکه چگونه نویسنده شد و چگونه تقریبا در تمام آثارش 
از تجربیات خود برای نوشتن داستان استفاده کرده است. خواندن این چهل صفحه علاوه بر اینکه شما را با خاستگاه 
جهان بینی و سرگذشــت نویسنده آشنا می کند، خود همانند داســتانی کوتاه و پرکشش از عمر کوتاه اما پرمایه ی 
دوپو کونیکیداســت. آنچه در نهایت در خاطر خواننده می ماند تصویر بی تکراری از دل داستان هایش است. پسرکی 
کندذهن که می خواست پرواز کند، پیرمرد قایقرانی که صدایش را گم کرده بود، پسری که با یک کتاب خودسازی 
توانست رشد کند و موفق شود و آن مردم فراموش نشدنی تصاویری هستند که این نویسنده ی ژاپنی با قلم خود به 
زیباترین وجه آن ها را بر بوم خاطرتان نقاشی می کند.سبک ناتورالیستی اکثر داستان ها به شما یادآور می شود که باید 
خواننده ای صبور باشید. این کتاب را به دو دسته از خوانندگان پیشنهاد می کنم. یکی آن هایی که به داستان کوتاه 
علاقه دارند و دیگری کسانی که شناخت هرچند مختصری از ادبیات ژاپن و عناصر آن دارند. امیدوارم از خواندن این 

مجموعه داستان خاطرات شیرین و تصاویر به یاد ماندنی در ذهنتان باقی بماند.

دیوید لینچ 
دیوید لینچ را می توانیم یکی از بهترین کارگردان های حال 
حاضر جهان بدانیم. این فیلمساز بزرگ، با آثار خود ما را به 
دنیایی عجیب و غریب می برد. او جامعه را تکه تکه کرده و 
ســپس از درون به آن می نگرد. او با کمک عناصر سوررئال 
دنیای درونــی شــخصیت هایش را کاوش می کند. دنیای 
فیلم هــای لینچ منطق خــودش را دارد و از قوانین رویاوار 
خودش پیروی می کند. تنها با نگاهی به کارنامه دیوید لینچ 
می توانیم با اطمینان بگوییم که او باید جایگاهی در فهرست 
بهترین کارگردانان جهان داشــته باشــد. اگرچه فیلم های 
لینچ موفقیت بزرگی در گیشه کسب نکرده اند ولی همیشه 
محبوب منتقدان و فیلم دوستان بوده اند. در سال ۲۰۰۳ در 
یک نظرســنجی که از منتقدان فیلم در سراسر دنیا توسط 
روزنامه گاردین انجام گرفت، دیوید لینچ به عنوان بزرگ ترین 
فیلم ساز زندهٔ دنیا برگزیده شد.]۱[ فیلم های وی پر است از 
نمادهای سورئالیستی، سکانس های رؤیاگونه و نظایر آن. وی در نقاشی و مجسمه سازی و موسیقی نیز آثاری 
دارد. وی فیلم های هشــت و نیم )فدریکو فلینی(، سانست بلوار )بیلی وایلدر(، تعطیلات موسیو اولیو )ژاک 
تاتی(، پنجره عقبی )آلفرد هیچکاک(، این یک هدیه است )نورمن زد مک لئود(، آپارتمان )بیلی وایلدر(، جاده 
)فدریکو فلینی(، لولیتا )استنلی کوبریک(، جادوگر شهر از )ویکتور فلمینگ(، اشتروشک )ورنر هرستوگ( و 
سرگیجه )آلفرد هیچکاک( را محبوب ترین فیلم های زندگی خود نام برد. لینچ در خانواده ای از طبقه متوسط 
در میزولا، مونتانا زاده شــد. بیشتر دوران کودکی وی در مسافرت در ایالات متحده سپری شد تا زمانی که 
برای تحصیل نقاشی به آکادمی هنرهای زیبای پنسیلوانیا در فیلادلفیا رفت و در آن جا به ساختن فیلم های 
کوتاه روی آورد. وی سپس به لس آنجلس، کالیفرنیا رفت و در آن جا اولین فیلم بلند خود کله پاک کن، اثری 
ســوررئال در ژانر ترسناک را ساخت که به فیلمی کالت بدل گشت. لینچ می گوید که کارهای او از بسیاری 
جهات بیشــتر به فیلمسازان اروپایی شبیه است تا آمریکایی؛ وی باور دارد که بیشتر فیلم هایی که »روح را 
به هیجان و رقص می آورند« متعلق به کارگردانان اروپایی بوده اند. وی فیلمســازانی مانند استنلی کوبریک، 
فدریکو فلینی، ورنر هرتسوک و ژاک تاتی را تحسین می کند. او همچنین اظهار کرده که فیلم سان ست بلوار 

بیلی وایلدر و لولیتای کوبریک از فیلم های مورد علاقه او هستند.

فرهنگ

با برگزاری رویداد »پتروفن« شــرکت های دانش بنیان با حدود 
۲۳۰ نیاز صنعت پتروشــیمی در ۷ حوزه آشــنا می شــوند تا 
نیازهای این حوزه از ســوی فناوران کشور بومی سازی شود.به 
گزارش ایسنا، رضا ســلطانعلی زاده در نشست خبری رونمایی 
از پوســتر رویداد پتروفــن، با بیان اینکه این رویداد با شــعار 
»پتروشیمی در مســیر نوآوری« برگزار می شود، افزود: رویداد 
پتروفن از ۱۲ تا ۱۴ آذر ماه در ســالن همایش های بین المللی 
صدا و ســیما با هدف تقدیر از شــرکت های دانش بنیان فعال 
در حــوزه نفت و فناوری برگزار می شــود.وی با بیان اینکه این 
رویداد فناورانه بــا دو رویکرد برگزار می شــود؛ رویکرد اول را 
»هم افزایی بین دســتگاه ها« و رویکرد دوم را »برقراری ارتباط 
بین شرکت های دانش بنیان و احصاء نیازهای فناورانه« ذکر کرد 
و یادآور شد: این رویداد به دنبال اقتصادی کردن محصولات و 
فناوری های شرکت های دانش بنیان فعال در حوزه پتروشیمی 
اســت و هلدینگ خلیج فــارس به عنوان بزرگترین شــرکت 
بورســی کشــور، می تواند به مثابه یک بازار بزرگ برای این شــرکت ها عمل کند.سلطانعلی زاده معرفی محصولات 
مرتبط با نیازهای حوزه پتروشیمی تولیدشده در شرکت های دانش بنیان به شرکت های هلدینگ را از مزایای حضور 
شــرکت های دانش بنیان در این رویداد نام برد و خاطر نشــان کرد: برگزاری پنل های تخصصی از دیگر برنامه های 
جنبی رویداد پتروفن اســت. این پنل ها با رویکردهای عرضه ظرفیت شــرکت های دانش بنیان و پتانسیل های آن و 
الزامات و نحوه همکاری با هلدینگ خلیج فارس همراه خواهد بود.دســتیار معاون علمی رئیس جمهوری در حوزه 
توسعه بازار اقتصاد دانش بنیان و دبیر رویداد »پتروفن« در نشست رونمایی، گفت: ۹ هزار و ۲۸۰ شرکت دانش بنیان 
در زیست بوم فناوری فعالیت دارند که بیش از ۱۰ درصد از این شرکت ها در حوزه پتروشیمی فعالیت می کنند.در 
این نشست همچنین حسن نشان زاده، معاون کسب و کار و برنامه ریزی یکی از شرکت های بخش خصوصی فعال در 
حوزه پتروشیمی، اظهار کرد: اسناد بالادستی ما بر حمایت از شرکت های دانش بنیان و قدرتمند شدن آنها تاکید دارد 
و ما باید خود را به اهداف و چشم اندازهای مندرج در افق ۱۴۰۴ نزدیک تر کنیم؛ چرا که از نیروی انسانی، دانش و 

فناوری در حد مطلوبی برخوردار هستیم. 

دانش بنیان ها در جریان ۲۳۰ نیاز حوزه 
پتروشیمی قرار می گیرند
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مهاجم منچسترسیتی بالاتر از لیونل مسی و کریستیانو رونالدو برترین گلزن قرن بیست و یکم است. به گزارش ایسنا، پورتال PopFoot رتبه بندی بهترین 
مهاجمان قرن بیست و یکم )از سال ۲۰۰۱ تاکنون( را بر اساس میانگین تعداد گل های زده شده در هر مسابقه جمع آوری و اعلام کرده است. ارلینگ هالند، 
مهاجم منچسترسیتی با میانگین ۰.۸۲ گل در هر بازی - ۲۵۷ گل در ۳۱۵ بازی، در صدر این فهرست قرار دارد. لیونل مسی، کاپیتان اینتر میامی با میانگین 
۰.۷۸ گل در هر بازی دوم و کریستیانو رونالدو با میانگین ۰.۷۳ گل در رتبه سوم قرار دارد. ۱۰ نفر برتر همچنین شامل دو مهاجمی هستند که قبلا بازنشسته 
شده اند و دیگر فوتبال بازی نمی کنند. رود فان نیستلروی، مهاجم هلندی پیشین یونایتد و رئال مادرید )۰.۶ گل در هر بازی( و زلاتان ابراهیموویچ سوئدی 

که سال گذشته بازنشسته شد )۰.۵۸ گل در هر بازی(.

هالند بالاتر از مسی و رونالدو در صدر برترین گلزنان قرن بیست و یکم

ورزشی

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X8 دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X8 شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X8 با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰8 برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹88 فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰8(، قصه های وقت خواب )۲۰۰8(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴8۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱8 و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱8 جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد

    سال بیستم    شماره  5477
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